
Spørsmål til forslag økonomiplan 2025-2028 og budsjett 2025, 

fra Jan Inge Kaspersen AP 

 
Har følgende oppfølgingsspørsmål til budsjettet: 
 
1. I PS 78/2024 anførte KD at kommunestyrerepresentanter ikke kunne være overrasket over 
merkbare negative konsekvenser (som brudd på lærernorm og individuelle elevrettigheter omtalt i 
lovlighetskontrollkravet) med budsjettet som ble vedtatt desember 2024.  
 
For å unngå slike overraskelser i 2025 har jeg følgende spørsmål: 
a) Hvilke merkbare negative konsekvenser har budsjettet for skoler for inneværende skoleår og neste 
skoleår fra høsten 2025? 
-Her kan dagens elevtallsgrunnlag samt kommunens oversikt over skolestartere legges til grunn. 

 

Budsjettforslaget innebærer at overfor skole må de ta ned ca 7 mill i kostnader pga fallende 

elevtall og lavere inntekter. Mye tyder på at skole har lagt et godt grunnlag for å tilpasse seg ut fra 

at de holder budsjettene og leverer et underforbruk i 2024. Ellers må det avventes 

kommunestyrets budsjettvedtak den 19.12. Før KD kan si noe mere om konsekvenser, men det er 

fortsatt et viktig mål for KD å jobbe for å innfri lærernorm i løpet av 2025, og samtidig redusere 

kostnadene til spesialundervisning. 

b) Hvilket beløp mangler for å oppfylle rettigheter i lov og forskrift dersom dagens tall for 
skolestartere og elever i skolen forblir uendret neste skoleår? 

Vi kan anslå at det mangler ca 5mill for å nå lærernrom første halvår, men skal man gjøre 

beregninger for hele 2025, må vedtakene som kommer i mars/ april hensyntas. Men KD kan anslå 

at beløpet er på omlag 12-13 mill for hele året under ett som må tilføres skole for å nå lærernorm 

med dagens skolestruktur. 

 
2. IMDI har nå sendt sin anmodning om bosetting for 2025 
a) Hva er anmodningen for Stjørdal kommune? 
b) Er det avvik mellom anmodningen og budsjetterte tall og hva utgjør dette økonomisk? 
c) Hvilke budsjettkonsekvenser gir en eventuell økning eller reduksjon på 10 personer? 

Svar:  

a) 90 

b) Budsjettet er basert på et bosettingsanslag på ca. 100 personer. Dersom vi inkluderer en 

forventning om noen familiegjenforente i tillegg til anmodningen på 90 vil avviket være lite.  

 

c) I utgangspunktet ikke veldig store konsekvenser, siden både inntekter og kostnader ligger 

budsjettert i driftsrammen. Med 10 færre personer blir det mindre utbetaling av f.eks. 

introduksjonsstønad og møblering. Tilsvarende blir det også mindre integreringstilskudd som 

inntekt for kommunen. Vi har erfart at eventuelle økninger gir netto bidrag til kommunen. 

Det er høyere inntekter enn kostnader. Basert på 2023-regnskapet og budsjett 2024 kan vi 

anslå et bidrag på omtrent 20% av inntektene. 10 færre personer vil anslagsvis gi oss et netto 

tap på 0,4 mill. 

 



3. Det er et stort avvik mellom avskrivingstid i regnskapsforskriften og faktisk levetid på 
vannledninger. 
a) Hvilken avskrivingstid bruker Stjørdal kommune på nye vannledninger? 
b) Hvor mye kan gebyrene på VAR-området reduseres ved å utvide nedskrivingstiden i 
selvkostkalkylen til 80 eller 100 år for å fordele kostnadene ut i fra et generasjonsprinsipp? 

Svar:  

a) 40 år 

b) I hht Forskrift om økonomiplan, årsbudsjett, årsregnskap og årsberetning for kommuner og 

fylkeskommuner står det i § 3-4 at ledningsnett ikke kan ha lengre avskrivningstid enn 40 år. 

 

 


